
   
 
 

  
 

 
 

  
  

  
 

 
  

 
 

 
 

 
 
 
 

 
  

  
 
 

 
 

 
 

 
 
 

 
 

 
  

 
 

 
 
 

 
 

 
 
 

 

Protokoll Ks 112/2022 

Kommunfullmäktige 

Datum: 2022-11-23 
Tid: 09:00–16:15 
Plats: Sessionssalen, Rådhuset 

Närvarande ledamöter 
Jan Zetterqvist (S) 
Daniel Granqvist (M) 
Håkan Stålbert (KD) 
John Johansson (S) 
Kemal Hoso (S) 
Jessica Ekerbring (S) 
Johan Hurtig (S) 
Maja Gullberg (S) 
Marie Brorson (S) 
Unnur Tryggvadottir Nordell (S) 
Linda Smedberg (S) §§ 208-217 
Pell Uno Larsson (S) 
Ellen Leijen (S) 
Kent Vallén (S) 
Eva Eriksson (S) 
Per Lilja (S) 
Carina Toro Hartman (S) 
Anna Hedström (S) 
Frederick Axewill (S) 
Fisun Yavas (S) 
Zezo Alnaji (S)
Anders Åhrlin (M) 
Stefan Stark (M) 
Lucas Holmberg (M) 
Hossein Azeri (M) 
Carina Börjesson (M) 
Maria Haglund (M) 
Christopher Hedbom Rydaeus (M) 
Johan Kumlin (M) 
Maria Hedwall (M) 
Jimmy Nordengren (C) 
Gunhild Wallin (C) 
Abdulrahman Ibrahim Muhammed (C) 
Anna Ekström (C) 
Anders Olsson (C) 
Habib Brini (SD) 
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ÖREBRO Protokoll 

Carola Suneson (SD) 
Daniel Spiik (SD) 
Bo Ammer (SD) 
David Larsson (SD) 
Sunil Jayasooriya (V) 
Jaber Fawaz (V) §§ 208-216, del av § 217 
Cristian Rehn Janowicz (V) 
Elisabeth Nilesol (V) 
Linn Josefsson (V) 
Karolina Wallström (L) 
Willhelm Sundman (L) 
Johanna Reimfelt (L)
Markus Allard (ÖrP)
Peter Springare (ÖrP)
Anna Lundberg (ÖrP)
Tuomo Jänkälä (ÖrP) 
Susanne Lindholm (KD) 
Anna Andersson (KD) 
Fredrik Persson (MP) 

Tjänstgörande ersättare 
Inger Carlsson (S) Ersätter Linda Smedberg (S) §§ 218-

245 
Per-Erik Andersson (S) Ersätter Jonas Håård (S) 
Monica Thyresjö (M) Ersätter Emelie Jaxell (M) 
Bjarne Bäckström (SD) Ersätter Abraham Begallo (SD) 
Michael Larsson (SD) Ersätter Helena Ståhl (SD) 
Nadia Abdellah (V) Ersätter Martha Wicklund (V) 
Peter Ekström (V) Ersätter Jaber Fawaz (V) §§ 218-245 
Mats-Olof Liljegren (L) Ersätter Patrik Jämtvall (L) 
Gunilla Werme (L) Ersätter Azita Iranipour (L) 
Robert Stenberg (ÖrP) Ersätter Adam Heivert Taylor (ÖrP) 
Anders Hagström (KD) Ersätter Georg Barsom (KD) 

Närvarande ersättare 
Mats Sjöström (S) 
Daniel Ekblad (S) 
Emilie Toro Hartman (S) 
Madelene Spinord Semenets (S) 
Niclas Helander (S) 
Håkan Jacobsson (M) 
Sara Dicksen (M) 
Milian Olavssønn Snekkerbakken (M) 
Magnus Stålberg (M) 
Krister Eriksson (M) 
Alexandra Royal (C) 
Elisabeth Malmqvist (C) 
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ÖREBRO Protokoll 

Maria Comstedt (C) 
Christina Hermansson Plaçon (V) 

Paragraf 208–244 

Joacim Bock, sekreterare 

Digitalt justerat protokoll. 

Jan Zetterqvist (S), ordförande 

Frederick Axewill (S), justerare 

Linn Josefsson (V), justerare 
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ÖREBRO Protokoll 

§ 208 Val av protokollsjusterare och bestämmande av tid 
för justering av protokollet 

Ärendebeskrivning 
På förslag av ordförande Jan Zetterqvist (S) uppdras åt Frederick Axewill (S) 
och Linn Josefsson (V) med Eva Eriksson (S) och Mats-Olof Liljegren (L) som 
ersättare, att jämte ordföranden justera protokollet. Justeringen äger rum den 1 
december 2022. 

§ 209 Enkel fråga från Carola Sunesson (SD) till John 
Johansson (S) om energieffektivisering och elsparande 
Ärendenummer: Ks 1513/2022 

Ärendebeskrivning 
Carola Sunesson (SD) har inkommit med en enkel fråga till John Johansson (S) 
om energieffektivisering och elsparande. 

Frågan anmäldes till Kommunfullmäktiges sammanträde den 23 november 
2022. 

Beslutsunderlag 
Fråga från Carola Sunesson (SD) 

Beslut 
Kommunfullmäktige beslutar: 

1. Frågan får ställas. 

2. Frångå ärendet som därmed är färdigbehandlat. 

§ 210 Enkel fråga från Bo Ammer (SD) till Ullis Sandberg (S) 
om vilka åtgärder gör kommunen vid ökat utsläpp av 
PM25 
Ärendenummer: Ks 1515/2022 

Ärendebeskrivning 
Bo Ammer (SD) har inkommit med en enkel fråga till Ullis Sandberg(S) om 
vilka åtgärder gör kommunen vid ökat utsläpp av PM25. Frågan besvaras av 
Per Lilja (S). 

Frågan anmäldes till Kommunfullmäktiges sammanträde den 23 november 
2022. 

Beslutsunderlag 
Fråga från Bo Ammer (SD) 
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ÖREBRO Protokoll 

Beslut 
Kommunfullmäktige beslutar: 

1. Frågan får ställas. 

2. Frångå ärendet som därmed är färdigbehandlat. 

§ 211 Enkel fråga från Mats-Olof Liljegren (L) till Jimmy 
Nordengren (C) om skolan 
Ärendenummer: Ks 1516/2022 

Ärendebeskrivning 
Mats-Olof Liljegren (L) har inkommit med en enkel fråga till Jimmy 
Nordengren (C) om skolan. 

Frågan anmäldes till Kommunfullmäktiges sammanträde den 23 november 
2022. 

Beslutsunderlag 
Fråga från Mats-Olof Liljegren (L) 

Beslut 
Kommunfullmäktige beslutar: 

1. Frågan får ställas. 

2. Frångå ärendet som därmed är färdigbehandlat. 

§ 212 Enkel fråga från Susanne Lindholm (KD) till John 
Johansson (S) om att prioritera öppettiderna på Porten 
före väktare på Kulturkvarteret 
Ärendenummer: Ks 1518/2022 

Ärendebeskrivning 
Susanne Lindholm (KD) har inkommit med en enkel fråga till John Johansson 
(S) om att prioritera öppettiderna på Porten före väktare på Kulturkvarteret. 

Frågan anmäldes till Kommunfullmäktiges sammanträde den 23 november 
2022. 

Beslutsunderlag 
Fråga från Susanne Lindholm (KD) 

Beslut 
Kommunfullmäktige beslutar: 
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ÖREBRO Protokoll 

1. Frågan får ställas. 

2. Frångå ärendet som därmed är färdigbehandlat. 

§ 213 Enkel fråga från Elisabeth Nilesol (V) till John 
Johansson (S) om varför följs inte den egna 
handlingsplanen mot våld i nära relationer och 
hedersrelaterat våld och förtryck? 
Ärendenummer: Ks 1519/2022 

Ärendebeskrivning 
Elisabeth Nilesol (V) har inkommit med en enkel fråga till John Johansson (S) 
om varför följs inte den egna handlingsplanen mot våld i nära relationer och 
hedersrelaterat våld och förtryck? 

Frågan anmäldes till Kommunfullmäktiges sammanträde den 23 november 
2022. 

Beslutsunderlag 
Fråga från Elisabeth Nilesol (V) 

Beslut 
Kommunfullmäktige beslutar: 

1. Frågan får ställas. 

2. Frångå ärendet som därmed är färdigbehandlat. 

§ 214 Enkel fråga från Karolina Wallström (L) till John 
Johansson (S) om Karlslunds Camping och kommunens 
“den växande portföljen/Örebro" 
Ärendenummer: Ks 1520/2022 

Ärendebeskrivning 
Karolina Wallström (L) har inkommit med en enkel fråga till John Johansson 
(S) om Karlslunds Camping och kommunens “den växande 
portföljen/Örebro". 

Frågan anmäldes till Kommunfullmäktiges sammanträde den 23 november 
2022. 

Beslutsunderlag 
Fråga från Karolina Wallström (L) 

Beslut 
Kommunfullmäktige beslutar: 
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ÖREBRO Protokoll 

1. Frågan får ställas. 

2. Frångå ärendet som därmed är färdigbehandlat. 

§ 215 Skattesats för Örebro kommun år 2023 
Ärendenummer: Ks 1339/2021 

Ärendebeskrivning 
Enligt kommunallagen 11 kapitlet ska skattesatsen anges i budgeten och 
fastställas av fullmäktige före november månads utgång. Undantag finns om 
budgeten på grund av särskilda skäl inte kan fastställas före november månads 
utgång. Då ska fullmäktige ändå fastställa skattesatsen inom denna tid. 
Budgeten ska därefter fastställas före december månads utgång. De år då val av 
fullmäktige har hållits i hela landet ska budgeten fastställas av nyvalda 
fullmäktige. 

I kommunallagen framgår även att Kommunstyrelsen ska föreslå skattesats 
före oktober månads utgång. 

Skattesatsen för allmän kommunalskatt år 2023 föreslås till 21,35 per 
skattekrona. Skattesatsen är densamma som år 2022. 10 öre i höjd eller sänkt 
skattesats innebär ca 36 mnkr i ökade eller minskade skatteintäkter. 

Kommunstyrelsen behandlade ärendet på sitt sammanträde den 18 oktober. 

Beslutsunderlag 
Tjänsteskrivelse, 2022-10-17 

Förslag till beslut 
Kommunstyrelsens förslag till Kommunfullmäktige: 

- Skattesatsen för allmän kommunalskatt år 2023 fastställs till 21,35 per 
skattekrona. 

På Kommunstyrelsens sammanträde reserverade sig Helena Ståhl (SD) mot 
beslutet till förmån för sitt eget yrkande. 

Yrkande 
John Johansson (S), Karolina Wallström (L), Nadia Abdellah (V), Fredrik 
Persson (MP) och Susanne Lindholm (KD) yrkar bifall till Kommunstyrelsens 
förslag. 

David Larsson (SD) och Daniel Spiik (SD) yrkar att skattesatsen för allmän 
kommunalskatt år 2023 fastställs till 21,30 per skattekrona. 

Proposition 
Ordförande Jan Zetterqvist (S) finner att det finns två förslag till beslut, det vill 
säga bifall till Kommunstyrelsens förslag respektive Sverigedemokraternas 
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ÖREBRO Protokoll 

förslag. Ordföranden ställer dessa mot varandra och finner att 
Kommunfullmäktige beslutar enligt Kommunstyrelsens förslag. 

Beslut 
Kommunfullmäktige beslutar: 

- Skattesatsen för allmän kommunalskatt år 2023 fastställs till 21,35 per 
skattekrona. 

Reservation 
David Larsson (SD), Michael Larsson (SD), Habib Brini (SD), Bjarne 
Bäckström (SD), Carola Sunesson (SD), Daniel Spiik (SD) och Bo Ammer 
(SD) reserverar sig mot beslutet till förmån för Sverigedemokraternas förslag. 

§ 216 Konstpolicy för Örebro kommun 
Ärendenummer: Ks 861/2022 

Ärendebeskrivning 
Kommunstyrelsen beslutade i september 2020 att ta fram en övergripande
konstpolicy för Örebro kommun. Policyn har tagits fram av Kultur- och 
fritidsförvaltningen som har berett ärendet tillsammans med en politisk 
referensgrupp i Kulturnämnden, tjänstepersoner med specialistkompetens 
inom konst samt tjänstepersoner från andra förvaltningar. Ärendet har även 
remitterats till samtliga kommunala nämnder, styrelser och bolag. 

Konstpolicy för Örebro kommun slår fast kommunens gemensamma mål, vilja 
och inriktning för hur vi arbetar med konst i staden vad gäller demokratiska 
värderingar, tillgänglighet, tillämpning av 1%-regeln, gestaltad livsmiljö, 
kulturarv, konstnärers villkor, jämställdhet och jämlikhet samt kvalitet och 
professionalitet. Policyn syftar till att formulera ett värdegrundsbaserat 
förhållningssätt och principer för vägledning i arbetet med konst i 
kommunkoncernen. Den innehåller nio ställningstaganden som lyfter olika 
aspekter av arbetet med konst. 

Policyn utgår från de nationella målen för kulturpolitiken; att kulturen ska vara 
en dynamisk, utmanande och obunden kraft med yttrandefriheten som grund, 
att alla ska ha möjlighet att delta i kulturlivet och att kreativitet, mångfald och 
konstnärlig kvalitet ska prägla samhällets utveckling. 

Förvaltningen föreslår att Kulturnämnden antar konstpolicyn, att nämnden får 
i uppdrag att ta fram en strategi för arbetet med konst i kommunen samt 
föreslå en revidering av hur medel som enprocentsregeln genererar används.
Ärendet ska vidare till Kommunfullmäktige för beslut. 

Kommunstyrelsen behandlade ärendet den 15 november. 
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ÖREBRO Protokoll 

Beslutsunderlag 
Kommunstyrelsen 2020-09-15 §136
Konstpolicy för Örebro kommun, 2022-03-22 
Remissversion konstpolicy, 2021-06-17 
Sammanställning remissvar 
Protokollsutdrag från Kulturnämnden 2022-04-21, § 57 
Protokollsutdrag från Programnämnd samhällsbyggnad 2022-06-02, § 92 
Särskilt yttrande från Moderaterna, Programnämnd samhällsbyggnad 2022-06-
02 
Reservation från Sverigedemokraterna, Kulturnämnden 2022-04-21
Reservation från Örebropartiet, Kommunstyrelsen 2022-11-15 
Reservation från Sverigedemokraterna, Kommunstyrelsen 2022-11-15 
Särskilt yttrande från Liberalerna, Kommunstyrelsen 2022-11-15 

Förslag till beslut 
Kommunstyrelsens förslag till Kommunfullmäktige: 

1. Anta konstpolicy för Örebro kommun. 

2. Kulturnämnden får i uppdrag att ta fram strategi för arbetet med konst i 
kommunen. 

3. Kulturnämnden får i uppdrag att föreslå en revidering av hur medel som 
enprocentsregeln genererar, ska användas till konstnärlig gestaltning. 

På Kommunstyrelsens sammanträde reserverade sig Helena Ståhl (SD) och Bo 
Ammer (SD) mot beslutet till förmån för Helena Ståhls yrkande (SD). 

Markus Allard (ÖrP) reserverade sig mot beslutet till förmån för sitt eget 
yrkande. 

Yrkande 
Maria Haglund (M), Eva Eriksson (S), Hossein Azeri (M), Anna Hedström (S), 
Nadia Abdellah (V), Zezo Alnaji (S), Mats- Olof Liljegren (L), Fredrik Persson 
(MP) och Anders Olsson (C) yrkar bifall till Kommunstyrelsens förslag. 

Markus Allard (ÖrP) yrkar avslag på Kommunstyrelsens förslag och bifall till
Örebropartiets förslag på konstpolicy som innebär att kommunkoncernen ska: 
1. Successivt avyttra delar av konstbeståndet, primärt det som inte används 
eller som inte finns annat synnerligt skäl att behålla, såsom konst av historisk 
vikt; 2. I högre grad och mer effektivt använda den konst som ändå ägs och 
behålls; 3. inte köpa in ytterligare konst, särskilt så länge stora delar av 
nuvarande konstbestånd samlar damm; 4. se till att konst inte tappas bort; 5. 
inte tillämpa enprocentsregeln. 

Linn Josefsson (V) yrkar bifall till Kommunstyrelsens förslag och att få lämna 
ett särskilt yttrande till protokollet. 
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ÖREBRO Protokoll 

Karolina Wallström (L) yrkar bifall till Kommunstyrelsens förslag och att få 
lämna ett särskilt yttrande till protokollet. 

Bo Ammer (SD), David Larsson (SD) och Carola Sunesson (SD) yrkar bifall 
till Sverigedemokraternas förslag att konstpolicyn antas med följande 
justeringar: punkt nummer 5 stryks, följande punkt införs: ”främja det folkliga 
inflytandet över den offentliga konsten så att den blir så bred och folkligt 
förankrad som möjligt”, meningen ”Inköp av konst och konstnärliga tjänster 
ska göras av sakkunniga med konstkompetens…” förlängs med ”och, så ofta 
det är praktiskt möjligt, i samråd med kommuninvånarna” och beslutspunkt 3, 
”Kulturnämnden får i uppdrag att föreslå en revidering av hur medel som 
enprocentsregeln genererar, ska användas till konstnärlig gestaltning”, avslås. 

Proposition 
Ordförande Jan Zetterqvist (S) finner att det finns tre förslag till beslut, det vill
säga bifall till Kommunstyrelsens förslag, Örebropartiets förslag samt 
Sverigedemokraternas förslag. 

Ordföranden föreslår en propositionsordning där Kommunstyrelsens förslag 
är huvudförslag och för att utse ett motförslag till huvudförslaget ställs först
Örebropartiets förslag mot Sverigedemokraternas förslag. Kommunfullmäktige 
godkänner propositionsordningen. 

Ordföranden ställer därmed först Örebropartiets förslag mot 
Sverigedemokraternas förslag och finner att Sverigedemokraternas förslag 
vinner. Därefter ställer ordföranden Sverigedemokraternas förslag som 
motförslag till huvudförslaget, det vill säga Kommunstyrelsens förslag och 
finner att Kommunfullmäktige beslutar enligt Kommunstyrelsens förslag. 

Slutligen ställer ordföranden Linn Josefssons (V) och Karolina Wallströms (L) 
respektive yrkanden om att få lämna särskilda yttranden till protokollet under 
proposition och finner att Kommunfullmäktige godkänner dessa. 

Beslut 
Kommunfullmäktige beslutar: 

1. Anta konstpolicy för Örebro kommun. 

2. Kulturnämnden får i uppdrag att ta fram strategi för arbetet med konst i 
kommunen. 

3. Kulturnämnden får i uppdrag att föreslå en revidering av hur medel som 
enprocentsregeln genererar, ska användas till konstnärlig gestaltning. 

4. Linn Josefsson (V) får lämna ett särskilt yttrande till protokollet. 
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5. Karolina Wallström (L) får lämna ett särskilt yttrande till protokollet. 

Reservation 
David Larsson (SD), Michael Larsson (SD), Habib Brini (SD), Bjarne 
Bäckström (SD), Carola Sunesson (SD), Daniel Spiik (SD) och Bo Ammer 
(SD) reserverar sig mot beslutet till förmån för Sverigedemokraternas förslag. 

Markus Allard (ÖrP), Peter Springare (ÖrP), Anna Lundberg (ÖrP), Tuomo 
Jänkälä (ÖrP) och Robert Stenberg (ÖrP) reserverar sig mot beslutet till
förmån för Örebropartiets förslag. 

§ 217 Aktieägartillskott - Kumbro Utveckling 
Ärendenummer: Ks 1255/2022 

Ärendebeskrivning 
Kumbro Vind AB ägs till 100 % av Kumbro Utveckling AB. Kumbro 
Utveckling AB ägs till 80 % av Örebro Kommun genom Örebro Rådhus AB 
och till resterande 20 % av Kumla kommun. 

Räkenskapsåret 2021 gjorde Kumbro Vind AB en förlust med 19 mnkr efter 
finansiella poster, vilket kunde täckas med koncernbidrag inom 
Kunbrokoncernen. För 2022 räknar Kumbro Vind AB med ett negativt 
resultat på -25 mnkr. Kumbrokoncernen, och framför allt Kumbro Stadsnät 
AB, har ett stort investeringsbehov de närmaste åren och kommer därför inte 
att kunna lämna koncernbidrag för att täcka Kumbro Vind AB:s kapitalbehov. 

Kumbro Vind AB hemställer hos sin ägare om ett ovillkorat aktieägartillskott 
om sammanlagt 50 mnkr för att säkerställa bolagets eget kapital under 
verksamhetsåren 2022 och 2023 och bibehålla bolagets soliditet. För att 
Kumbro Utveckling AB:s soliditet inte ska påverkas negativt har bolaget behov 
av att i sin tur få ett ovillkorat aktieägartillskott på motsvarande belopp bolaget 
tillskjuter till Kumbro Vind AB. Aktieägartillskottet ska vara i proportion till 
respektive ägares aktieinnehav i Kumbro Utveckling AB, vilket innebär 40 
mnkr för Örebro Rådhus AB. 

Kumbro Vind AB:s resultat för 2023 är svårbedömt då den framtida 
utvecklingen av såväl vindproduktion som elpriser är väldigt osäker. Därför 
föreslås att begränsa aktieägartillskottet till Kumbro Utveckling AB att 
motsvara Kumbro Vind AB:s prognostiserade resultat för 2022, dvs 20 mnkr 
(80 % av 25 mnkr). 

Kommunstyrelsen behandlade ärendet den 15 november. 

Beslutsunderlag 
Kopia av styrelseprotokoll i Kumbro Utveckling AB 2022-10-03 med 
tillhörande beslutsunderlag; inklusive följande: 
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Bilaga 9 (hemställan om aktieägartillskott) 
Tjänsteskrivelse 

Förslag till beslut 
Kommunstyrelsens förslag till Kommunfullmäktige: 

1. Örebro Rådhus AB får i uppdrag att tillskjuta 20 miljoner kronor som 
ovillkorat aktieägartillskott till Kumbro Utveckling AB. Detta finansieras
genom att Örebro Rådhus AB upptar lån, vilket ryms inom Örebro Rådhus 
AB:s låneram för 2022. 

2. Kumbro Utveckling AB får i uppdrag att tillskjuta 20 miljoner kronor som 
aktieägartillskott till Kumbro Vind AB. Detta finanserias genom Kumbro 
Utveckling AB:s egna medel. 

På Kommunstyrelsens sammanträde reserverade sig Helena Ståhl (SD) och Bo 
Ammer (SD) mot beslutet till förmån för Helena Ståhls (SD) avslagsyrkande. 

Karolina Wallström (L) reserverade sig mot beslutet till förmån för sitt eget 
avslagsyrkande. 

Markus Allard (ÖrP) reserverade sig mot beslutet till förmån för sitt eget 
avslagsyrkande. 

Yrkande 
Anders Åhrlin (M), Sunil Jayasooriya (V), Fredrik Persson (MP), Jimmy 
Nordengren (C) och Per-Erik Andersson (S) yrkar bifall till Kommunstyrelsens 
förslag. 

Markus Allard (ÖrP), Karolina Wallström (L), Bo Ammer (SD) och Daniel 
Spiik (SD) yrkar avslag på Kommunstyrelsens förslag. 

Proposition 
Ordförande Jan Zetterqvist (S) finner att det finns två förslag till beslut, det vill 
säga bifall till Kommunstyrelsens förslag respektive Markus Allards (ÖrP) m.fl. 
avslagsyrkande. Ordföranden ställer dessa mot varandra och finner att 
Kommunfullmäktige beslutar enligt Kommunstyrelsens förslag. 

Beslut 
Kommunfullmäktige beslutar: 

1. Örebro Rådhus AB får i uppdrag att tillskjuta 20 miljoner kronor som 
ovillkorat aktieägartillskott till Kumbro Utveckling AB. Detta finansieras
genom att Örebro Rådhus AB upptar lån, vilket ryms inom Örebro Rådhus 
AB:s låneram för 2022. 

2. Kumbro Utveckling AB får i uppdrag att tillskjuta 20 miljoner kronor som 
aktieägartillskott till Kumbro Vind AB. Detta finanserias genom Kumbro 
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ÖREBRO Protokoll 

Utveckling AB:s egna medel. 

Håkan Stålbert (KD), Anna Andersson (KD), Anders Hagström (KD) och 
Susanne Lindholm (KD) deltar inte i beslutet. 

Reservation 
David Larsson (SD), Michael Larsson (SD), Habib Brini (SD), Bjarne 
Bäckström (SD), Carola Sunesson (SD), Daniel Spiik (SD) och Bo Ammer 
(SD) reserverar sig mot beslutet till förmån för Bo Ammers (SD) och Daniel 
Spiiks (SD) yrkande. 

Markus Allard (ÖrP), Peter Springare (ÖrP), Anna Lundberg (ÖrP), Tuomo 
Jänkälä (ÖrP) och Robert Stenberg (ÖrP) reserverar sig mot beslutet till
förmån för Markus Allards (ÖrP) yrkande. 

Karolina Wallström (L), Mats-Olof Liljegren (L), Willhelm Sundman (L), 
Gunilla Werme (L) och Johanna Reimfelt (L) reserverar sig mot beslutet till 
förmån för Karolina Wallströms (L) yrkande. 

§ 218 Utvidgning av Markaskogens naturreservat 
Ärendenummer: Ks 1233/2022 

Ärendebeskrivning 
Fastigheten kring gården Stora Ässkog köptes av Örebro kommun 2011 med 
syfte att utvidga Markaskogens naturreservat samt att vid behov ge möjligheter 
till att utöka industriområde i Norra Bro. Sedan dess har pågått ett arbete att se 
över hur stor del av denna fastighet samt andra kommunala skogsskiften intill 
som bör ingå i reservatsutvidgningen. Nu finns ett färdigt förslag till utvidgning 
som är väl förankrat på stadsbyggnad och har varit ute på remiss till 
myndigheter, sakägare och andra berörda. 

Kommunstyrelsen behandlade ärendet den 15 november. 

Beslutsunderlag 
Förslag till beslut om utvidgning av naturreservatet Markaskogen, 2022-05-09 
Förslag till skötselplan för naturreservatet Markaskogen, 2022-05-09 
Sammanställning och bemötande av remissvar, 2022-05-07 

Förslag till beslut 
Kommunstyrelsens förslag till Kommunfullmäktige: 

- Förslag till beslut om utvidgning av naturreservatet Markaskogen antas. 

Yrkande 
Kemal Hoso (S) och Linn Josefsson (V) yrkar bifall till Kommunstyrelsens 
förslag. 

13 (35) 
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Proposition 
Ordförande Jan Zetterqvist (S) finner att det finns ett förslag till beslut, det vill 
säga bifall till Kommunstyrelsens förslag och att Kommunfullmäktige beslutar 
enligt detta. 

Beslut 
Kommunfullmäktige beslutar: 

- Förslag till beslut om utvidgning av naturreservatet Markaskogen antas. 

§ 219 Nytt beslut och ny skötselplan för naturreservatet 
Ekeby-Almby 
Ärendenummer: Ks 1234/2022 

Ärendebeskrivning 
Naturvårdsenheten på stadsbyggnad har tagit fram ett förslag till beslut om att 
ändra avgränsning, syfte, föreskrifter, skötselplan och namn för naturreservatet 
Ekeby Almby. 

Kommunstyrelsen behandlade ärendet den 15 november. 

Beslutsunderlag 
Förslag till beslut Ekeby ekhage, 2022-03-29 
Förslag till skötselplan Ekeby ekhage, 2022-03-29 
Sammanställning och bemötande av remissvar, 2022-05-07 

Förslag till beslut 
Kommunstyrelsens förslag till Kommunfullmäktige: 

- Förslag till beslut om ändring av avgränsning, syfte, föreskrifter, skötselplan 
och namn för naturreservatet Ekeby Almby antas. 

Yrkande 
Kemal Hoso (S) yrkar bifall till Kommunstyrelsens förslag. 

Proposition 
Ordförande Jan Zetterqvist (S) finner att det finns ett förslag till beslut, det vill 
säga bifall till Kommunstyrelsens förslag och att Kommunfullmäktige beslutar 
enligt detta. 

Beslut 
Kommunfullmäktige beslutar: 

- Förslag till beslut om ändring av avgränsning, syfte, föreskrifter, skötselplan 
och namn för naturreservatet Ekeby Almby antas. 
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§ 220 Sammanträdestider för Kommunfullmäktige 2023 
Ärendenummer: Ks 791/2022 

Ärendebeskrivning 
Kommunstyrelseförvaltningen har upprättat förslag till sammanträdestider för 
år 2023. Kommunstyrelsen och Kommunfullmäktige behandlar i regel ärenden 
samma månad. Detta för att minska ordinarie tid för ärenden mellan 
Kommunstyrelsen och Kommunfullmäktige samtidigt som att det ska finnas 
förutsättningar för att hantera ärendena på ett korrekt och rättssäkert sätt. Vid 
planeringen av sammanträdestider har det hänsyn tagits till bland annat 
ekonomiprocesserna och styrmodell. 

Kommunstyrelsen behandlade ärendet den 15 november. 

Beslutsunderlag 
Tjänsteskrivelse, 2022-10-28 

Förslag till beslut 
Kommunstyrelsens förslag till Kommunfullmäktige: 

- Ordinarie sammanträden med Kommunfullmäktige ska under år 2023 hållas 
klockan 09.00- ca 17.00 tisdag 24 januari, onsdag 15 februari, onsdag 22 mars, 
tisdag 18 april, onsdag 31 maj, måndag-tisdag 12-13 juni, onsdag 27 september, 
tisdag 24 oktober, onsdag 22 november och tisdag 12 december. Tid för 
eventuella extra sammanträden reserveras till onsdag 15 mars och onsdag 30 
augusti, klockan 09.00- ca 17.00. 

Yrkande 
Elisabeth Nilesol (V) yrkar bifall till Kommunstyrelsens förslag. 

Proposition 
Ordförande Jan Zetterqvist (S) finner att det finns ett förslag till beslut, det vill 
säga bifall till Kommunstyrelsens förslag och att Kommunfullmäktige beslutar 
enligt detta. 

Beslut 
Kommunfullmäktige beslutar: 

- Ordinarie sammanträden med Kommunfullmäktige ska under år 2023 hållas 
klockan 09.00- ca 17.00 tisdag 24 januari, onsdag 15 februari, onsdag 22 mars, 
tisdag 18 april, onsdag 31 maj, måndag-tisdag 12-13 juni, onsdag 27 september, 
tisdag 24 oktober, onsdag 22 november och tisdag 12 december. Tid för 
eventuella extra sammanträden reserveras till onsdag 15 mars och onsdag 30 
augusti, klockan 09.00- ca 17.00. 
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§ 221 Svar på motion från Miljöpartiet och Vänsterpartiet 
om fossilfri reklam 
Ärendenummer: Ks 534/2021 

Ärendebeskrivning 
Vänsterpartiet och Miljöpartiets fullmäktigegrupper inkom med en motion om 
att förbjuda reklam för företag inom kol, - olja- och gasutvinning samt 
flygresor på stadens reklamtavlor som anmäldes till Kommunfullmäktige den 
23 mars 2021. 

Kommunstyrelsen behandlade ärendet på sitt sammanträde den 7 juni. 

Ärendet bordlades på Kommunfullmäktiges sammanträde den 15 juni, 28 
september och den 25 oktober 2022. 

Beslutsunderlag 
Vänsterpartiets och Miljöpartiets motion om fossilfri reklam 
Kommunstyrelseförvaltningens tjänsteskrivelse, 2021-03-23 

Förslag till beslut 
Kommunstyrelsens förslag till Kommunfullmäktige: 

- Motionen avslås. 

På Kommunstyrelsens sammanträde reserverade sig Martha Wicklund (V) mot 
beslutet till förmån för sitt eget yrkande om att bifalla motionen. 

Yrkande 
Jimmy Nordengren (C), Johan Kumlin (M), Markus Allard (ÖrP), Habib Brini 
(SD) och Willhelm Sundman (L) yrkar bifall till Kommunstyrelsens förslag. 

Linn Josefsson (V) och Fredrik Persson (MP) yrkar bifall till motionen. 

Proposition 
Ordförande Jan Zetterqvist (S) finner att det finns två förslag till beslut, det vill 
säga bifall till Kommunstyrelsens förslag respektive Linn Josefssons (V) m.fl. 
yrkande om bifall till motionen. Ordföranden ställer dessa mot varandra och 
finner att Kommunfullmäktige beslutar enligt Kommunstyrelsens förslag. 

Beslut 
Kommunfullmäktige beslutar: 

- Motionen avslås. 

Reservation 
Sunil Jayasooriya (V), Peter Ekström (V), Cristian Rehn Janowicz (V), Nadia 
Abdellah (V), Elisabeth Nilesol (V) och Linn Josefsson (V) reserverar sig 
skriftligt mot beslutet till förmån för Linn Josefssons (V) yrkande. 
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Fredrik Persson (MP) reserverar sig mot beslutet till förmån för sitt eget 
yrkande. 

§ 222 Anmälan av enkla frågor och interpellationer till 
kommande sammanträde 

Ärendebeskrivning 
Johanna Reimfelt (L) har inkommit med om interpellation om när ska 
flextrafiken återinföras. 
Bo Ammer (SD) har inkommit med om interpellation till Anders Åhrlin (M) 
om beslut att inte inrätta visitationszoner. 
Bo Ammer (SD) har inkommit med om interpellation till John Johansson (S) 
om hur säkerställs matens kvalitet med ökade livsmedelspriser. 
Carola Sunesson (SD) har inkommit med om interpellation till John Johansson 
(S) om främja företagande. 

Beslutsunderlag 
Interpellation från Johanna Reimfelt (L) om när ska flextrafiken återinföras, Ks 
1577/2022
Interpellation från Bo Ammer (SD) till Anders Åhrlin (M) om beslut att inte 
inrätta visitationszoner, Ks 1578/2022 
Interpellation från Carola Sunesson (SD) till John Johansson (S) om främja 
företagande, Ks 1579/2022 
Interpellation från Bo Ammer (SD) till John Johansson (S) om hur säkerställs 
matens kvalitet med ökade livsmedelspriser, Ks 1580/2022 

Beslut 
Kommunfullmäktige beslutar: 

- Interpellationerna får ställas. 

§ 223 Anmälan av motioner 

Ärendebeskrivning 
Carola Sunesson (SD) och Bo Ammer (SD) har inkommit med en motion om 
att effektivisera de kommunala processerna. 
Carola Sunesson (SD) m.fl. har inkommit med en motion om SMR-reaktor i 
Örebro kommun. 
Nadia Abdellah (V) m.fl. har inkommit med en motion om solklara satsningar. 

Beslutsunderlag 
Motion från Carola Sunesson (SD) och Bo Ammer (SD) om att effektivisera de 
kommunala processerna, Ks 1581/2022 
Motion från Carola Sunesson (SD) m.fl. om SMR-reaktor i Örebro kommun, 
Ks 1582/2022 
Motion från Nadia Abdellah (V) m.fl. om solklara satsningar, Ks 1583/2022 
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Beslut 
Kommunfullmäktige beslutar: 

- Motionerna remitteras till Kommunstyrelsen. 

§ 224 Anmälan av handlingar 

Ärendebeskrivning 
Inga handlingar anmäldes till sammanträdet. 

§ 225 Vissa val m.m. 
Ärendenummer: Ks 1531/2022 

Ärendebeskrivning 
Valberedningen har den 23 november 2022 inkommit med en valhandling. 

Valhandlingen läggs som en bilaga till protokollet. 

Beslutsunderlag 
Valhandling, 2022-11-23 

Beslut 
Kommunfullmäktige beslutar: 

- Enligt Valberedningens förslag. 

§ 226 Svar på motion från Patrik Jämtvall (L) om avgifter 
allmän handling 
Ärendenummer: Ks 452/2020 

Ärendebeskrivning 
Patrik Jämtvall (L) har inkommit med en motion som anmäldes i 
Kommunfullmäktige den 24 mars 2020, §75 

Motionen innehåller ett förslag om att Örebro Kommunfullmäktige ska
upphäva Örebro Kommunfullmäktiges beslut 19850116 §8 och därmed 
avgiftsbefria utlämnande av handling som sker elektroniskt i pdf eller Word-
format och som skickas via e-post till frågande part gällande allmän handling i 
enlighet med 15§ Avgiftsförordningen. Därtill föreslår motionären att 
kommunen i skälig mån tar ut avgift mot gällande lagstiftning vid utlämnande 
av handling på papper distribuerat av kommunen enligt §15 
Avgiftsförordningen. 

Bedömningen är att den senast beslutade versionen av Taxa för utlämnande av
kopia av allmän handling i Örebro kommun, beslutad av Kommunfullmäktige 
2021-11-17, fastslår att utlämnande av digital handling inte är avgiftsbelagd. 
Vidare framgår att belopp för utlämnande av handling på papper ska justeras 
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vid behov för att nivåerna ska följa gällande Avgiftsförordning. Förslaget är 
därför att anse motionen tillgodosedd. 

Ärendet behandlades av Kommunstyrelsen den 30 augusti 2022. 

Ärendet bordlades på Kommunfullmäktiges sammanträde den 28 september 
och den 25 oktober 2022. 

Beslutsunderlag 
Tjänsteskrivelse 2022-05-10 
Motion från Patrik Jämtvall (L) om avgifter allmän handling, 2020-03-24 

Förslag till beslut 
Kommunstyrelsens förslag till Kommunfullmäktige: 

- Motionen anses tillgodosedd. 

På Kommunstyrelsens sammanträde reserverade sig Karolina Wallström (L) 
och Helena Ståhl (SD) mot beslutet till förmån för sina respektive 
bifallsyrkanden till motionen. 

Beslut 
Kommunfullmäktige beslutar: 

- Ärendet bordläggs. 

§ 227 Svar på motion från Helena Ståhl (SD) om att ingen 
form av positiv särbehandling ska förekomma inkom 
kommunens verksamheter 
Ärendenummer: Ks 867/2021 

Ärendebeskrivning 
Helena Ståhl (SD) har inkommit med en motion som anmäldes i 
Kommunfullmäktige den 15 juni 2021, §231. 

Motionen innehåller ett förslag om att Örebro kommun inte ska syssla med 
positiv särbehandling. 

Bedömningen är att positiv särbehandling sällan används i Örebro kommun, 
eftersom kommunens rekrytering utgår från kompetensbaserade 
rekryteringsprocesser. Positiv särbehandling är dock lagstadgat, och kan i vissa 
fall vara nödvändigt för att stärka jämställdheten på en arbetsplats. Förslaget är 
därför att motionen avslås. 

Ärendet behandlades av Kommunstyrelsen den 30 augusti 2022. 

Ärendet bordlades av Kommunfullmäktiges den 28 september och den 25 
oktober 2022. 
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Beslutsunderlag 
Tjänsteskrivelse 2022-06-02 
Motion från Helena Ståhl (SD) om att ingen form av positiv särbehandling ska 
förekomma inom kommunens verksamheter, 2021-06-15 

Förslag till beslut 
Kommunstyrelsens förslag till Kommunfullmäktige: 

- Motionen avslås. 

På Kommunstyrelsens sammanträde reserverade sig Helena Ståhl (SD) mot 
beslutet till förmån för sitt eget bifallsyrkande till motionen. 

Beslut 
Kommunfullmäktige beslutar: 

- Ärendet bordläggs. 

§ 228 Svar på motion från Marcus Willén Ode (MP) om att 
göra kulturarvet Örebrokällan tillgängligt 
Ärendenummer: Ks 864/2021 

Ärendebeskrivning 
Marcus Willén Ode (MP) har inkommit med en motion som anmäldes i 
Kommunfullmäktige den 14 juni 2021, §231. 

Motionen innehåller ett förslag om att initiera kulturarvsprojektet
Örebrokällan, att uppdra åt Örebro stadsarkiv och förvaltningarna för grund-
och gymnasieskola att utarbeta en projektplan samt att avsätta erforderliga 
medel, enligt förslag från Kommunstyrelseförvaltningen. 

Bedömningen är att ett digitaliseringsprojekt för att göra Örebro kommuns 
kulturarv tillgängligt för skolelever och allmänhet är intressant och något att 
sträva mot i framtiden. Men då stora delar av Stadsarkivet ännu inte har 
digitaliserats är det ett för stort och dyrt projekt att påbörja i detta läge. 
Förslaget är därför att motionen anses besvarad. 

Motionen har remitterats till Programnämnd barn och utbildning för svar. 

Ärendet behandlades av Kommunstyrelsen den 30 augusti 2022. Ärendet 
bordlades på Kommunfullmäktiges sammanträde den 28 september och 25 
oktober 2022. 

Beslutsunderlag 
Tjänsteskrivelse 2022-05-10
Motion från Marcus Willén Ode (MP) om att göra kulturarvet Örebrokällan 
tillgängligt, 2021-06-14 
Beslut från Programnämnd barn och utbildning 2022-06-03, § 106 
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Förslag till beslut 
Kommunstyrelsens förslag till Kommunfullmäktige: 

- Motionen anses besvarad. 

På Kommunstyrelsens sammanträde reserverade sig Helena Ståhl (SD) mot 
beslutet till förmån för eget bifallsyrkande till motionen 

Beslut 
Kommunfullmäktige beslutar: 

- Ärendet bordläggs. 

§ 229 Svar på motion från Daniel Spiik (SD) och Bo Ammer 
(SD) om att halvera mandatstödet vid uträkning av 
partistödet 
Ärendenummer: Ks 1218/2021 

Ärendebeskrivning 
Daniel Spiik (S) och Bo Ammer (SD) har inkommit med en motion som 
anmäldes i Kommunfullmäktige den 20 oktober 2021, § 292. 

Motionen innehåller ett förslag om att halvera mandatstödet vid uträkning av 
partistöd genom att minska från 2 x prisbasbelopp till att istället ligga på 1 x 
prisbasbelopp per mandat och år. 

Örebro Kommunfullmäktige fattade 2022-05-25 beslut om Riktlinjer för 
arvoden och ersättningar till förtroendevalda, partigruppsresurser och partistöd 
mandatperioden 2023-2026. Riktlinjerna är framtagna efter 
partiföreträdarträffar dit samtliga av Kommunfullmäktiges partier var inbjudna, 
och är antagna med en bred majoritet. Förslaget är därför att motionen avslås 

Kommunstyrelsen behandlade ärendet den 18 oktober 2022. Ärendet 
bordlades på Kommunfullmäktiges sammanträde den 25 oktober 2022. 

Beslutsunderlag 
Tjänsteskrivelse, 2022-06-10 
Motion från Daniel Spiik (SD) och Bo Ammer (SD) om att halvera 
mandatstödet vid uträkning av partistödet, 2021-10-20 

Förslag till beslut 
Kommunstyrelsens förslag till Kommunfullmäktige: 

- Motionen avslås. 

På Kommunstyrelsens sammanträde reserverade sig Helena Ståhl (SD) mot 
beslutet. 
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Beslut 
Kommunfullmäktige beslutar: 

- Ärendet bordläggs. 

§ 230 Svar på motion från Helena Ståhl (SD) och Daniel 
Spiik (SD) om mer lokalproducerat i Örebro kommun 
Ärendenummer: Ks 1219/2021 

Ärendebeskrivning 
Helena Ståhl (SD) och Daniel Spiik (SD) har inkommit med en motion som 
anmäldes i Kommunfullmäktige den 20 oktober 2021, § 292. 

Motionen innehåller förslag om att lokalproducerat ska vara normen i Örebro 
kommuns upphandlingar av livsmedel där undantag från denna norm särskilt 
måste motiveras. Vidare föreslår motionärerna att vegetabiliska livsmedel i 
första hand ska köpas in från lokala producenter och i andra hand ifrån vårt 
närområde. Slutligen föreslår motionärerna att animaliska livsmedel endast ska 
köpas in från producenter som uppfyller kraven enligt svenska regler och i 
motsvarande nivå med svensk djurskyddslagstiftning. 

Örebro kommun måste följa lagen om offentlig upphandling (LOU), och att 
det därmed inte finns möjlighet att kontrollera eller styra upphandlingar mot 
lokala producenter. Vidare har Örebro kommun efter upphandling nyligen 
slutit ett nytt livsmedelsavtal, där Örebro Trädgårdshall AB vann 
upphandlingen, vilket kommer innebära att kommunen får god tillgång till 
svenskproducerade artiklar samt i förekommande fall även lokalproducerat. 
Slutligen tillämpar kommunen de högsta kraven som marknaden har att 
erbjuda för upphandling av kött och fågel, samt upphandlar enbart fisk från 
hållbart fiske. Förslaget är därför att avslå motionens första attsats och att anse 
motionens andra och tredje attsats tillgodosedda. 

Kommunstyrelsen behandlade ärendet den 18 oktober 2022. Ärendet 
bordlades på Kommunfullmäktiges sammanträde den 25 oktober 2022. 

Beslutsunderlag 
Tjänsteskrivelse, 2022-06-16 
Motion från Helena Ståhl (SD) och Daniel Spiik (SD) om mer lokalproducerat
i Örebro kommun, 2021-10-20 

Förslag till beslut 
Kommunstyrelsens förslag till Kommunfullmäktige: 

1. Avslå motionens första attsats. 

2. Anse motionens andra och tredje attsats tillgodosedd. 

På Kommunstyrelsens sammanträde reserverade sig Helena Ståhl (SD) mot 
beslutet. 
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Beslut 
Kommunfullmäktige beslutar: 

- Ärendet bordläggs. 

§ 231 Svar på motion från Niclas Persson (MP) om att utse 
medborgarvittnen 
Ärendenummer: Ks 836/2020 

Ärendebeskrivning 
Niclas Persson (MP), har inkommit med en motion som anmäldes i 
Kommunfullmäktige den 16 juni 2020, §181. 

Motionen innehåller ett förslag om att Örebro kommun ska införa 
medborgarvittnen. 

Bedömningen är att medborgarvittnen är en komplicerad och kostsam 
verksamhet och att det finns andra, mer effektiva insatser som kan skapa större 
tillit till polisen. Organisationen kring medborgarvittnen i Göteborg har 
identifierat stora brister och det finns önskemål om att genomföra en större 
utredning kring om, och i så fall hur, medborgarvittnen ska fortsätta användas i
kommunen. Vidare har Örebro kommunfullmäktige den 2021-09-22 samt 
2022-05-25 fattat beslut om ny nämndorganisation och 2022-05-25 om 
arvodesreglemente för mandatperioden 2023-2026. Förslaget är därför att 
motionen avslås. 

Kommunstyrelsen behandlade ärendet 18 oktober 2022. Ärendet bordlades på 
Kommunfullmäktiges sammanträde den 25 oktober 2022. 

Beslutsunderlag 
Tjänsteskrivelse 2022-06-08 
Motion från Niclas Persson (MP) om att utse medborgarvittnen 
Reservation (SD) på Kommunstyrelsen 2022-10-18, 197 

Förslag till beslut 
Kommunstyrelsens förslag till Kommunfullmäktige: 

- Motionen avslås. 

På Kommunstyrelsens sammanträde reserverade sig Helena Ståhl (SD) mot 
beslutet. 

Beslut 
Kommunfullmäktige beslutar: 

- Ärendet bordläggs. 
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§ 232 Svar på motion från Martha Wicklund (V) m.fl. om 
ställ krav på kommunala bolag 
Ärendenummer: Ks 556/2022 

Ärendebeskrivning 
Martha Wicklund (V), Sunil Jayasooriya (V), Cecilia Lönn Elgstrand (V), Linn 
Josefsson (V) och Ingemar Savonen (V) har inkommit med en motion som 
anmäldes i Kommunfullmäktige den 30 mars 2022, § 51. 

Motionen innehåller förslag om att Örebro kommun, via förändring i 
ägardirektiven, säkerställer att företag inklusive underleverantörer som de 
kommunala bolagen ingår avtal med följer rådande lagar och regler. Vidare 
föreslår motionärerna att Örebro kommun, via ägardirektiven, säkerställer att 
företag inklusive underleverantörer som de kommunala bolagen ingår avtal 
med har kollektivavtal eller kollektivavtalsliknande avtal. Slutligen föreslår 
motionärerna en utredning om ett eventuellt införande av Oslomodellen eller 
liknande för de kommunala bolagen samt att föra in detta i ägardirektiven. 

Bedömningen är att kommunen bör undvika att ställa krav på att kommunens 
bolag ska ha mer detaljerade riktlinjer för vilka krav som ska ställas i olika 
upphandlingar. Bolagen agerar inom ramarna för ÖSBn, Program för hållbar 
utveckling, Upphandlings- och inköpspolicy samt LOU, vilket ska innebära att 
upphandlingarna går rättssäkert till. Det finns i enlighet med LOU möjlighet att 
ställa särskilda krav på bland annat kollektivavtal, såväl som en mekanik med 
obligatorisk uteslutning av leverantörer och entreprenörer vid konstaterad 
brottslighet. Slutligen bör bolagens inte ställa krav på andelen anställda hos 
leverantörer i upphandling, då detta riskerar att diskvalificera mindre 
entreprenörer, samt kan innebära oproportionerligt negativ effekt på 
konkurrensen, vilket strider med vad som är tillåtet enligt LOU. Förslaget är 
därför att motionen avslås. 

Kommunstyrelsen behandlade ärendet den 18 oktober 2022. Ärendet 
bordlades på Kommunfullmäktiges sammanträde den 25 oktober 2022. 

Beslutsunderlag 
Tjänsteskrivelse 2022-06-27 
Motion från Vänsterpartiet (V) om ställ krav på kommunala bolag, 2022-03-30 

Förslag till beslut 
Kommunstyrelsens förslag till Kommunfullmäktige: 

- Motionen avslås. 

På Kommunstyrelsens sammanträde reserverade sig Martha Wicklund (V) och 
Helena Ståhl (SD) mot beslutet. 
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Beslut 
Kommunfullmäktige beslutar: 

- Ärendet bordläggs. 

§ 233 Svar på motion från Martha Wicklund (V) m.fl. om att 
förändra ägarstrukturen av Örebro Airport 
Ärendenummer: Ks 1764/2019 

Ärendebeskrivning 
Martha Wicklund (V), Murad Artin (V), Cecilia Lönn Elgstrand (V), Linn 
Josefsson (V) och Falsa Maxamed (V) har inkommit med en motion som 
anmäldes i Kommunfullmäktige den 20 november 2019, § 258. 

Motionen innehåller ett förslag om att ge kommunstyrelseförvaltningen 
tillsammans med ägarna av flygplatsen i uppdrag att utreda frågan om ett 
förstatligande eller en försäljning alternativt avveckling av flygplatsen. 

Bedömningen är att flygplatsen är en stor och viktig arbetsgivare, och ett 
avvecklande av flygplatsen skulle ge negativa effekter på både 
logistikverksamheten i länet och för ett stort antal arbetstillfällen. Örebro 
Airport är en av de största aktörerna för logistikverksamhet. Flygplatsen 
arbetar aktivt för att minska sin klimatpåverkan och är Sveriges andra fossilfria 
flygplats. Flygplatsen genererar även en samhällsvinst om 375 miljoner kronor
årligen, vilket är av betydande storlek för både Örebro kommun och regionen.
Vidare har Region Örebro län tidigare utrett frågan om ägarskap, och varken 
Swedavia AB eller stora privata aktörer i länet är beredda att gå in som ägare. 
Slutligen har flygplatsen därtill ett viktigt samhällsuppdrag som 
beredskapsflygplats. Förslaget är därför att motionen avslås. 

Kommunstyrelsen behandlade ärendet den 18 oktober. Ärendet bordlades på 
Kommunfullmäktiges sammanträde den 25 oktober 2022. 

Beslutsunderlag 
Tjänsteskrivelse 2022-06-07
Motion från Vänsterpartiet om att förändra ägarstrukturen av Örebro Airport, 
2019-11-20 

Förslag till beslut 
Kommunstyrelsens förslag till Kommunfullmäktige: 

- Motionen avslås. 

På Kommunstyrelsens sammanträde reserverade sig Martha Wicklund (V) mot 
beslutet. 
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Beslut 
Kommunfullmäktige beslutar: 

- Ärendet bordläggs. 

§ 234 Svar på motion från Miljöpartiet om att Örebro bör 
upprätta en koldioxidbudget 
Ärendenummer: Ks 1127/2020 

Ärendebeskrivning 
Miljöpartiets kommunfullmäktigegrupp har inkommit med en motion som 
anmäldes i Kommunfullmäktige den 23 september 2020, § 216. 

Motionen innehåller ett förslag om att uppdra åt Kommunstyrelsen att årligen
upprätta en koldioxidbudget för Örebro kommun, med start budgetår 2022. 

Bedömningen är att motionen ska anses tillgodosedd då 
Kommunstyrelseförvaltningen på uppdrag av Kommunstyrelsens utskott för
hållbar utveckling tog fram en koldioxidbudget för Örebro kommun under 
hösten 2021 och kommer att följa upp budgeten årligen 

Kommunstyrelsen behandlade ärendet den 18 oktober 2022. Ärendet 
bordlades på Kommunfullmäktiges sammanträde den 25 oktober 2022. 

Beslutsunderlag 
Tjänsteskrivelse, 2022-06-15
Motion från Miljöpartiet om att Örebro kommun bör upprätta en 
koldioxidbudget, 2020-09-20 

Förslag till beslut 
Kommunstyrelsens förslag till Kommunfullmäktige: 

- Motionen är tillgodosedd. 

Beslut 
Kommunfullmäktige beslutar: 

- Ärendet bordläggs. 

§ 235 Svar på motion från Martha Wicklund (V) m.fl. - så 
blir vi Sverige bästa arbetsgivare 
Ärendenummer: Ks 1359/2020 

Ärendebeskrivning 
Martha Wicklund (V), Sunil Jayasooriya (V) och Stefan Nilsson (V) har 
inkommit med en motion som anmäldes i Kommunfullmäktige den 17 
november 2020, § 280. 
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Motionen innehåller tre förslag som syftar till att förbättra arbetsvillkoren för 
medarbetare inom vård och omsorg. Dels föreslår motionärerna att ansvarig 
chef inom vård- och omsorgsförvaltningen ska få i uppdrag att komma med ett 
förslag om hur de delade turerna i medarbetarnas scheman kan tas bort. Dels 
föreslår motionärerna att möjligheten att arbeta heltid ska förbättras genom att 
alla nya tillsvidaretjänster som utannonseras inom vård och omsorg ska vara 
heltidstjänster och att ansvarig chef inom vård- och omsorgsförvaltningen ska 
få i uppdrag att se över hur personal som ofrivilligt jobbar deltid kan erbjudas 
heltidstjänster. 

Bedömningen är att motionen ska anses tillgodosedd då arbete pågår inom alla 
de områden som motionens förslag berör. 

Kommunstyrelsen behandlade ärendet den 18 oktober 2022. Ärendet 
bordlades på Kommunfullmäktiges sammanträde den 25 oktober 2022. 

Beslutsunderlag 
Kommunstyrelseförvaltningens tjänsteskrivelse, 2022-06-15 
Motion från Martha Wicklund (V), Sunil Jayasooriya (V) och Stefan Nilsson 
(V) - Så blir vi Sverige bästa arbetsgivare, 2020-11-17 

Förslag till beslut 
Kommunstyrelsens förslag till Kommunfullmäktige: 

- Motionen är tillgodosedd. 

På Kommunstyrelsens sammanträde reserverade sig Martha Wicklund (V) och 
Helena Ståhl (SD) mot beslutet. 

Beslut 
Kommunfullmäktige beslutar: 

- Ärendet bordläggs. 

§ 236 Svar på motion från Helena Ståhl (SD) och David 
Larsson (SD) om en neutral klädpolicy för Örebro 
kommuns anställda 
Ärendenummer: Ks 1131/2021 

Ärendebeskrivning 
Helena Ståhl (SD) och David Larsson (SD) har inkommit med en motion som 
anmäldes till Kommunfullmäktige den 22 september 2021, § 255. 

Motionen innehåller ett förslag om att ge Kommunstyrelsen i uppdrag att
utreda hur EU-domstolens beslut skapar möjligheten för Örebro kommun att 
införa en neutral klädpolicy vars syfte är att minska religiösa, kulturella och
politiska konflikter i mötet mellan Örebros invånare och Örebro kommuns 
verksamhet. 
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Bedömningen är att en klädpolicy enligt motionärernas intentioner kan 
innebära indirekt diskriminering enligt 1 kap. 4 § 2 pt. diskrimineringslagen. 
Förslaget är därför att motionen avslås. 

Kommunstyrelsen behandlade ärendet den 18 oktober 2022. Ärendet 
bordlades på Kommunfullmäktiges sammanträde den 25 oktober 2022. 

Beslutsunderlag 
Tjänsteskrivelse, 2022-06-13 
Motion från Helena Ståhl (SD) och David Larsson (SD) om en neutral
klädpolicy för Örebro kommuns anställda, 2021-09-22 

Förslag till beslut 
Kommunstyrelsens förslag till Kommunfullmäktige: 

- Motionen avslås. 

På Kommunstyrelsens sammanträde reserverade sig Helena Ståhl (SD) mot 
beslutet. 

Beslut 
Kommunfullmäktige beslutar: 

- Ärendet bordläggs. 

§ 237 Svar på motion från Miljöpartiet om att inkludera 
Markbacken i Partnerskap Örebro 
Ärendenummer: Ks 536/2021 

Ärendebeskrivning 
Miljöpartiet de gröna (MP) har inkommit med en motion som anmäldes i 
Kommunfullmäktige den 23 mars 2021, § 119. 

Motionen innehåller förslag om att inkludera Markbacken i Partnerskap 
Örebro, att anställa en platschef för Partnerskap Markbacken/Baronbackarna 
samt att finansiera detta med kommunstyrelsens utrymme för oförutsedda 
behov för innevarande år och att det därefter sker en permanent förstärkning 
av partnerskapets finansiering. 

Bedömningen är att det långsiktiga arbetet som Partnerskap Örebro genomför 
organiseras bäst i nuvarande form. Verksamheten har arbetat hårt för att 
komma dit där den är idag. Det kan finnas en risk med att bli en för stor 
verksamhet. En utökning av stadsdelar skulle kräva mycket tid och kraft, och 
riskerar leda till en svällande verksamhet där allt fler önskar vara med. Det kan 
i sin tur leda till att verksamheten blir instabil och att det långsiktiga arbetet blir 
alltmer kortsiktigt. Det finns redan idag goda förutsättningar för ett nära 
samarbete med Markbacken såväl som med andra stadsdelar i kommunen. 
Partnerskap Örebro är även tillgängligt som bollplank och stöd utifrån 
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efterfrågan och behov. Förslaget är därför att motionen avslås. 

Kommunstyrelsen behandlade ärendet den 15 november. 

Beslutsunderlag 
Tjänsteskrivelse 2022-05-23 
Motion från Miljöpartiet de gröna (MP) om att inkludera Markbacken i
Partnerskap Örebro, 2021-03-23 

Förslag till beslut 
Kommunstyrelsens förslag till Kommunfullmäktige: 

- Motionen avslås. 

Beslut 
Kommunfullmäktige beslutar: 

- Ärendet bordläggs. 

§ 238 Svar på motion från Karolina Wallström (L) om 
vaccinationskrav för anställda inom vård och omsorg 
Ärendenummer: Ks 1133/2021 

Ärendebeskrivning 
Karolina Wallström (L) har inkommit med en motion som anmäldes i 
Kommunfullmäktige den 22 september 2021, § 255. 

Motionen innehåller ett förslag om att Örebro kommun ska utreda möjligheter 
för arbetsgivaren att införa vaccinationskrav i nära kontakt med äldre och 
sköra individer samt andra insatser för att minska smittspridningen. 

Vård- och omsorgsförvaltningen utredde frågan om vaccinationskrav för 
medarbetare under hösten 2021 och en gemensam riskanalys av frågan 
genomfördes av Vård- och omsorgsförvaltningen och Förvaltningen för 
sociala insatser i februari 2022. Båda förvaltningarna har även genomfört andra 
insatser för att minska smittspridningen. Bedömningen är därför att motionen 
är tillgodosedd. 

Kommunstyrelsen behandlade ärendet den 15 november. 

Beslutsunderlag 
Tjänsteskrivelse, 2022-04-05 
Motion från Karolina Wallström (L) om vaccinationskrav för anställda inom 
vård och omsorg, 2021-09-23. 
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Förslag till beslut 
Kommunstyrelsens förslag till Kommunfullmäktige: 

- Motionen är tillgodosedd. 

På Kommunstyrelsens sammanträde reserverade sig Karolina Wallström (L) 
mot beslutet till förmån för sitt eget bifallsyrkande. 

Beslut 
Kommunfullmäktige beslutar: 

- Ärendet bordläggs. 

§ 239 Svar på motion från Johan Åqvist (L) om att införa 
extern granskning av alla verksamheter inom vård och 
omsorg i Örebro kommun 
Ärendenummer: Ks 191/2018 

Ärendebeskrivning 
Johan Åqvist (L) har inkommit med en motion som anmäldes i 
Kommunfullmäktige den 31 januari 2018, §26. 

Motionen innehåller ett förslag om att Örebro kommun ska upphandla en 
extern granskning av verksamheterna inom vård och omsorg. 

Bedömningen är att Enheten för uppföljning, som hör till 
myndighetsavdelningen, är en annan granskande myndighet som genomför 
opartiska uppföljningar av både externa och interna verksamheter inom vård 
och omsorg. Förslaget är därför att motionen avslås. 

Motionen har remitterats till Programnämnd social välfärd för svar. 

Kommunstyrelsen behandlade ärendet den 15 november. 

Beslutsunderlag 
Tjänsteskrivelse 2022-04-14
Motion från Johan Åqvist (L) om att införa extern granskning av alla
verksamheter inom vård och omsorg i Örebro kommun, 2018-01-31 

Förslag till beslut 
Kommunstyrelsens förslag till Kommunfullmäktige: 

- Motionen avslås. 

På Kommunstyrelsens sammanträde reserverade sig Karolina Wallström (L) 
mot beslutet till förmån för sitt eget bifallsyrkande. 
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Beslut 
Kommunfullmäktige beslutar: 

- Ärendet bordläggs. 

§ 240 Svar på motion från Vänsterpartiet om att göra 
Kvinnerstaområdet till ett center för  miljö, klimat och 
gröna näringar 
Ärendenummer: Ks 1507/2019 

Ärendebeskrivning 
Vänsterpartiets fullmäktigegrupp inkom med en motion den 25 september 
2019 om att göra Kvinnerstaområdet till ett center för miljö, klimat och gröna 
näringar. 

Vänsterpartiets fullmäktigegrupp föreslår: 

- Att den utredning som ska göras av Kvinnerstaområdets utveckling ska 
fokusera på hur området kan bli ett centrum för utbildning och arbete inom 
gröna näringar, inklusive integration för att ta tillvara kompetens. 

- Att i det fall det är komplicerat att utreda ovanstående inom ramen för 
pågående utredning, så ska en separat utredning göras. 

Kommunstyrelsen behandlade ärendet den 15 november. 

Beslutsunderlag 
Tjänsteskrivelse, 2022-08-01 
Vänsterpartiets fullmäktigegrupps motion om att göra Kvinnerstaområdet till 
ett center för miljö, klimat och gröna näringar, 2019-09-25 

Förslag till beslut 
Kommunstyrelsens förslag till Kommunfullmäktige: 

- Motionen är tillgodosedd. 

På Kommunstyrelsens sammanträde reserverade sig Martha Wicklund (V) mot 
beslutet till förmån för eget yrkande. 

Beslut 
Kommunfullmäktige beslutar: 

- Ärendet bordläggs. 
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§ 241 Svar på motion från Sara Bronner (MP) om att införa 
bilfria zoner kring Örebros skolor och förskolor 
Ärendenummer: Ks 1512/2019 

Ärendebeskrivning 
Sara Bronner (MP) har inkommit med en motion som anmäldes i 
Kommunfullmäktige den 25 september 2019, § 212. 

Motionen innehåller förslag om att införa bilfria zoner vid Örebros skolor och 
förskolor samt att ta fram riktlinjer för bilfria zoner. 

Ärendet har remitterats till Programnämnd samhällsbyggnad, Programnämnd 
barn och utbildning samt Kommunstyrelseförvaltningen för yttrande. 

Kommunstyrelseförvaltningens förslag till Kommunstyrelsen är att motionen 
avslås. 

Kommunstyrelsen behandlade ärendet den 15 november. 

Beslutsunderlag 
Motion från Sara Bronner (MP) om att införa bilfria zoner kring Örebros 
skolor och förskolor, 2019-09-25 
Protokollsutdrag Programnämnd samhällsbyggnad 2021-09-03 § 126 
Protokollsutdrag Programnämnd barn och utbildning 2022-09-02 § 119 

Förslag till beslut 
Kommunstyrelsens förslag till Kommunfullmäktige: 

- Motionen avslås. 

På Kommunstyrelsens sammanträde reserverade sig Martha Wicklund (V) mot 
beslutet till förmån för eget yrkande. 

Beslut 
Kommunfullmäktige beslutar: 

- Ärendet bordläggs. 

§ 242 Svar på motion från Karolina Wallström (L) om öppen 
ingång centrum mot hot och våld 
Ärendenummer: Ks 763/2021 

Ärendebeskrivning 
Karolina Wallström (L) inkom med en motion om att återigen starta upp 
Öppen Ingång. Motionen anmäldes till kommunfullmäktige den 19 maj 2021 
och remitterades till Programnämnd social välfärd. 
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Karolina Wallström (L) föreslår i sin motion att: 

1. Att återigen starta upp Örebro Ingång. Med möjlighet till att boka 5 
samtal utan anmälan med en person som lyssnar och har kompetens. 

2. Öppna dörren under vissa tider, ge möjlighet att bara komma in utan 
att boka samtal. 

3. Centrum mot våld i nära relationer utökas med en barnkurator. 

Kommunstyrelsen behandlade ärendet den 15 november. 

Beslutsunderlag 
Liberalernas motion om en stängd dörr som måste återigen öppnas, 2021-05-
19 
Tjänsteskrivelse, 2022-06-21 

Förslag till beslut 
Kommunstyrelsens förslag till Kommunfullmäktige: 

- Motionen anses tillgodosedd. 

På Kommunstyrelsens sammanträde reserverade sig Karolina Wallström (L) 
mot beslutet till förmån för sitt eget bifallsyrkande. 

Helena Ståhl (SD) och Bo Ammer (SD) reserverade sig mot beslutet till 
förmån för Helena Ståhl (SD) bifallsyrkande. 

Martha Wicklund (V) reserverade sig mot beslutet till förmån för sitt eget 
yrkande. 

Beslut 
Kommunfullmäktige beslutar: 

- Ärendet bordläggs. 

§ 243 Svar på motion från Vänsterpartiet om att motverka 
diskriminering och rasism på arbetet 
Ärendenummer: Ks 555/2022 

Ärendebeskrivning 
Martha Wicklund (V), Sunil Jayasooriya (V), Ceclilia Lönn Elgstrand (V), Linn 
Josefsson (V) och Ingemar Savonen (V) har inkommit med en motion som 
anmäldes till Kommunfullmäktige den 30 mars 2022, § 51. 

Motionen innehåller förslag om att genomföra försök med anonymiserade 
jobbansökningar i de tjänster som kommunen utlyser, att medarbetarenkäten 
ska förändras så att den tar upp frågor om trakasserier, diskriminering, hot och 
rasism enligt motionens intentioner samt att införa ett strategiskt 
förändringsarbete utifrån vad som framkommer i enkäten och av försöket med 
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anonymiserade jobbansökningar. 

Bedömningen är att kompetensbaserad rekrytering, vilken Örebro kommun 
arbetar utifrån vid rekryteringar, är ett ändamålsenligt och välfungerande 
arbetssätt som kommunen bör fortsätta rekrytera utifrån. Vidare finns 
möjlighet att genomföra separata enkäter med fokus på kränkande behandling
och diskriminering, vilket Örebro kommun gjort vid ett flertal tillfällen. 
Slutligen arbetar kommunen strategiskt med förändringsarbete utifrån 
resultaten från medarbetarenkäten. Förslaget är därför att motionens första 
attsats avslås, att motionens andra attsats är besvarad och att motionens tredje 
attsats avslås. 

Kommunstyrelsen behandlade ärendet den 15 november. 

Beslutsunderlag 
Tjänsteskrivelse 2022-08-16 
Motion från Vänsterpartiet (V) om att motverka diskriminering och rasism på 
arbetet, 2022-03-30 

Förslag till beslut 
Kommunstyrelsens förslag till Kommunfullmäktige: 

1. Motionens första attsats avslås. 

2. Motionens andra attsats är besvarad. 

3. Motionens tredje attsats avslås. 

På Kommunstyrelsens sammanträde reserverade sig Martha Wicklund (V) mot 
beslutet till förmån för sitt eget bifallsyrkande. 

Beslut 
Kommunfullmäktige beslutar: 

- Ärendet bordläggs. 

§ 244 Enkel fråga från Martha Wicklund (V) till Lennart 
Bondeson (KD) om kommer Varberga bibliotek att öppna 
igen? 
Ärendenummer: Ks 1517/2022 

Ärendebeskrivning 
Martha Wicklund (V) har inkommit med en enkel fråga till Lennart Bondeson 
(KD) om kommer Varberga bibliotek att öppna igen? 

Frågan anmäldes till Kommunfullmäktiges sammanträde den 23 november 
2022. 

34 (35) 



   
 

    
 

 
 

 
 

 
  

ÖREBRO Protokoll 

Beslutsunderlag 
Fråga från Martha Wicklund (V) 

Beslut 
Kommunfullmäktige beslutar: 

- Ärendet bordläggs. 

35 (35) 



    
 

 
     

 
 

 
 

  
     

    
 

  
 

  
  
 

    
 

   
 
 

 
 

    
 

     
 

 
   

  
 

     
      

 
  

    
 

 
    

 
 

    
  

 
 

      
 

 

2022-11-23 Ks 1531/2022 

Kommunfullmäktige 

Vissa val m.m. 

Nedanstående personer har begärt entledigande från angivna uppdrag: 

Ullis Sandberg (S), Ks 1537/2022 Ordförande i Programnämnd 
samhällsbyggnad 
(från och med 1 december 2022) 
Kommunalråd 
(från och med 1 november 2022) 
Ledamot i Oslo Stockholm 2.55 AB 

Georg Barsom (KD), Ks 1532/2022 Ledamot i Kommunfullmäktige 

Marie Brodin (L), Ks 1533/2022 Ersättare i Kommunfullmäktige 

Kommunfullmäktige föreslås besluta följande: 

1. Begärda entlediganden beviljas. 

2. Begära hos Länsstyrelsen att ny ledamot efter Georg Barsom (KD) utses till 
Kommunfullmäktige genom ny sammanräkning. 

3. Utse Kemal Hoso (S) till ny ordförande i Programnämnd samhällsbyggnad efter 
Ullis Sandberg (S). Valet gäller från och med den 1 december 2022. 

4. Utse Lea Strandberg (MP) till kommunalråd med en tjänstgöringsgrad på 70 
procent. Valet avser tiden fr.o.m. den 1 januari 2023 t.o.m. 31 december 2026. 

5. Utse John Johansson (S) till ny ledamot i Oslo Stockholm 2.55 AB. Valet avser 
tiden t.o.m. slutet av den ordinarie bolagsstämma som hålls närmast efter att val 
till Kommunfullmäktige hölls. 

6. Utse Krister Rickardsson (SD) till ny nämndeman i Tingsrätten efter Daniel Spiik 
(SD) som har entledigats (Ks 1207/2022). Valet avser tiden t.o.m. den 31 
december 2023. 

7. Utse Robert Stenberg (ÖrP) till ny nämndeman i Tingsrätten efter Markus Allard
(ÖrP) som har entledigats (Ks 832/2021).Valet avser tiden t.o.m. den 31 
december 2023. 

8. Utse Anna Lundberg (ÖrP) till ny nämndeman i Tingsrätten. Valet avser tiden 
t.o.m. den 31 december 2023. 



    
 

    
 

 
   

 
 

     
 

 
     

 
 

      
 

 
          

 
 

      
 

 
       

 
 

      
 

 
       

 
 

    
    

   
 

 
   

     
  

 
 

   
   

  
 

   
      

 
 

2022-11-23 Ks 1531/2022 

9. Utse Peter Vestberg (M) till ny nämndeman i Tingsrätten. Valet avser tiden t.o.m. 
den 31 december 2023. 

10. Utse Annika Dellani (M) till ny nämndeman i Tingsrätten. Valet avser tiden t.o.m. 
den 31 december 2023. 

11. Utse Patrik Forsman (M) till ny nämndeman i Tingsrätten. Valet avser tiden 
t.o.m. den 31 december 2023. 

12. Utse Carin Neanro (S) till ny nämndeman i Tingsrätten. Valet avser tiden t.o.m. 
den 31 december 2023. 

13. Utse Per-Åke Sundqvist (S) till ny nämndeman i Tingsrätten. Valet avser tiden 
t.o.m. den 31 december 2023. 

14. Utse Evariste Nkurikiye (S) till ny nämndeman i Tingsrätten. Valet avser tiden 
t.o.m. den 31 december 2023. 

15. Utse Lars Gustaf Schill (S) till ny nämndeman i Tingsrätten. Valet avser tiden 
t.o.m. den 31 december 2023. 

16. Utse Jenny Björk (S) till ny nämndeman i Tingsrätten. Valet avser tiden t.o.m. 
den 31 december 2023. 

17. Utse Lotta Wahlén (S) till ny nämndeman i Tingsrätten. Valet avser tiden t.o.m. 
den 31 december 2023. 

18. Utse Marianne Kangro (S) till ny nämndeman i Tingsrätten. Valet avser tiden 
t.o.m. den 31 december 2023. 

19. Till handlingarna läggs inkommet protokoll, vari Länsstyrelsen den 15 november 
2022 beslutat utse Zezo Alnaji (S), tidigare ersättare, till ny ledamot i 
Kommunfullmäktige efter Nabil Mouchi (S). Niclas Helander (S) utses till ny 
ersättare. 

20. Till handlingarna läggs inkommet protokoll, vari Länsstyrelsen den 15 november 
2022 beslutat utse Fisun Yavas (S), tidigare ersättare, till ny ledamot i 
Kommunfullmäktige efter Ullis Sandberg (S). Madelene Spinord Semenets (S) 
utses till ny ersättare. 

21. Till handlingarna läggs inkommet protokoll, vari Länsstyrelsen den 15 november 
2022 beslutat utse Christina Hermansson Placon (V) till ny ersättare i 
Kommunfullmäktige efter Nadja Awad (V). 

22. Till handlingarna läggs inkommet protokoll, vari Länsstyrelsen den 15 november 
2022 beslutat utse Marie Brodin (L) till ny ersättare i Kommunfullmäktige efter 
Carl Kling (L). 



    
 

   
   

    
 

 
   

      
 

 
     

 
 

 
 

 
 
 

 
 

      
       

2022-11-23 Ks 1531/2022 

23. Till handlingarna läggs inkommet protokoll, vari Länsstyrelsen den 15 november
2022 beslutat utse Adam Heivert Taylor (ÖrP), tidigare ersättare, till ny ledamot i 
Kommunfullmäktige efter Peter Persson (ÖrP). Glenn Roswall (ÖrP) utses till ny 
ersättare. 

24. Till handlingarna läggs inkommet protokoll, vari Länsstyrelsen den 15 november
2022 beslutat utse Robert Stenberg (ÖrP) till ny ersättare i Kommunfullmäktige
efter Niclas Schmidt (ÖrP). 

25. Valet under punkt 3 avser tiden t.o.m. 31 december år 2022. 

För valberedningen 

Daniel Granqvist 
Ordförande 

Joacim Bock 
Sekreterare 



  

     
 

         
          

          
            

             
      

 
              

         
    

 
            

        
       

            
     

 
            
     

   
 

  

Datum: 2022-11-23 Särskilt yttrande 
Kommunfullmäktige 

4. Konstpolicy för Örebro kommun 

Vänsterpartiet värnar om konstens roll som både demokratifrämjare och 
som en grundläggande del av yttrandefriheten. Vi ställer oss därför 
positiva till den föreslagna konstpolicyn. Konst kan användas för att 
återspegla samhället vi lever i, men även verka som en förändrande kraft 
som bidrar till att människor blir medvetna om sig själva, om andra och 
om samhället i stort. 

Därför är det också viktigt att konsten får verka fritt och att politiken hålls 
på en armlängds avstånd. Konsten ska varken underkastas censur, 
ideologier eller kommersialism. 

Vi ser med stor oro på den utveckling och selektiva syn som 
konservativa, nationalistiska och populistiska partier driver. Med en 
högernationalistisk regering där Sverigedemokraterna ges ett avgörande 
inflytande pekar allt på att konsten i både Örebro och Sverige kommer 
att drabbas hårt. 

Med anledning av detta vill vi understryka vikten av att Örebro kommun 
antar den föreslagna konstpolicyn. 

Linn Josefsson 
Vänsterpartiet 



 

  
 

    
 

    

              
                 

           
      

             
            

            
          

   

 
 

          
   
 

SÄRSKILT YTTRANDE 
KOMMUNSTYRELSEN 
2022-11-15 Ärende: Ks 861/2022 

Konstpolicy för Örebro kommun 

Liberalerna delar vikten av; tillgänglig konst i våra offentliga rum och våra lokaler, fortsatt 
kulturarv, konstnärers villkor, jämlikhet och att vi ska sikta på 1% regeln för att nå dit. Det 
handlar om atts kapa ett värdegrundsbaserat förhållningsätt och nå möjligheter som 
beskrivs i föreslagen konstpolicy. 

Liberalerna vill till beslutet tillföra att 1%-regeln borde vara mer flexibek utefter fastigheter 
och markytans beskaffenhet, storlkek och exponeringsmöjlighet. På sätt skulle vi kunna nå 
en bättre konstupplevelser utefter varje objekts unika förutsättningar och inte bara kopplas 
till investeringsbeloppet. Liberalerna hoppas att detta tas med i Kulturnämndens 
revideringsuppdrag av 1%-regeln. 

Karolina Wallström (L) 



  

            
 

            
         

         
         

  

             
           
            

           
      

              
          

           
          

          
          

       

           
          

           
              

           
   

 
 

      
 

    
 
  
 
            

 
 

  

Datum: 2022-11-23 Yrkande 
Kommunfullmäktige 

9. Svar på motion från Miljöpartiet och Vänsterpartiet om fossilfri reklam 

Klimatkrisen är akut, och kräver att vi agerar kraftfullt för att snabbt 
minska de fossila utsläppen. Därför har Vänsterpartiet ihop med 
Miljöpartiet motionerat om att stoppa reklam på kommunens egna 
reklamtavlor och reklampelare för kol-, olje- och gasföretag samt 
flygresor. 

Det spelar stor roll vilka budskap som sprids i det offentliga rummet och 
vilka intressen som kan marknadsföra sina varor eller tjänster. Att inte 
sätta upp fossil reklam är en del av opinionsskapande åtgärder på vägen 
mot en nationell lagstiftning liknande den som finns för andra skadliga 
produkter som till exempel tobak. 

I svaret på motionen står att det är svårt att bedöma vilken sorts reklam 
som skulle vara tillåten. Vänsterpartiet anser att kommunens personal är 
kompetenta nog att bedöma om en reklamaffisch handlar om flyg eller 
om kol-, olje- och gasföretag. Kommunen bedömer redan idag om 
reklam omfattar tobak eller alkohol såväl som rasistiskt, sexistiskt eller 
kränkande innehåll. Det är bedömningar som kan vara betydligt mer 
komplexa än de som motionen gäller. 

Staden Amsterdam har sedan 2020 tagit ställning mot reklam för kol-, 
olje- och gasföretag samt flygresor, och ett flertal privatägda tidningar 
accepterar inte heller fossila annonser. Det finns alltså flera exempel på 
att det går att stoppa denna reklam, snarare handlar det om politisk vilja. 

För Vänsterpartiet är det självklart att Örebro kommun inte ska tjäna 
pengar på fossilreklam. 

Med hänvisning till ovan yrkar Vänsterpartiet: 

Att motionen ska bifallas. 

I händelse av att yrkandet faller ska detta betraktas som en reservation. 

Linn Josefsson 
Vänsterpartiet 
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